
 
 
 
     P R O T O K Ó Ł   Nr XVI/07  
 
 
    Z obrad Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  
\  
   Z dnia  29 października 2007 roku  
 
 
  Ad.1 Otwarcie XVI Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk  
 

Otwarcia XVI Sesji Rady Miasta i Gminy Dolsk dokonał 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski ,który powitał radnych i 
zaproszonych gości  i stwierdził, Ŝe na 15 radnych na Sali obrad obecnych jest 
14 radnych wobec czego Rada władna jest do podejmowania uchwał i decyzji 

/lista obecności stanowi zał nr 1 do protokołu / . 
 
 
  Ad.2  Przyjęcie protokołu z obrad XV Sesji Rady Miasta i Gminy  
 

Zabierając głos w tym punkcie obrad Przewodniczący Rady Zbigniew 
Kierzkowski  stwierdził ,Ŝe protokół z obrad XV Sesji  został sporządzony  i 
znajduje się w Biurze Rady. 

Radni do sporządzonego protokołu nie wnieśli Ŝadnych uwag i 
zastrzeŜeń . 

 
 

  Ad.3. Informacja Burmistrz z działalności międzysesyjnej . 
 

Informacja została przedłoŜona  przez Burmistrza Miasta i Gminy  
Henryka Litka / informacja stanowi zał nr 2 do protokołu /. 

Radni do przedłoŜonej informacji nie wnieśli Ŝadnych zastrzeŜeń oraz 
nie wnieśli Ŝadnych zapytań . 

 
   

Ad.4 Analiza  oświadczeń majątkowych . 
 
W tym punkcie obrad glos w kolejności zabrali : 
Przewodniczący Rady Miasta i Gminy Zbigniew Kierzkowski ,który 
przedstawił analizę oświadczeń majątkowych  złoŜonych  przez Radnych  na 
podstawie informacji uzyskanej z Urzędu Skarbowego . 
W stosunku do złoŜonych oświadczeń  przez radnych  Urząd skarbowy 
wskazał tylko kilka drobnych usterek  
W dalszej kolejności  taką informację przedstawił  
Burmistrz MiG Henryk Litka  a dotyczyła ona oświadczeń majątkowych 
złoŜonych  przez kierowników jednostek ,Skarbnika MiG ,Sekretarza MiG  
oraz pracowników  Urzędu ,którzy wydają decyzje administracyjne – 



 w stosunku do wszystkich osób które były zobowiązane do złoŜenia takiego 
oświadczenia 
Urząd Skarbowy nie wykazał Ŝadnych szczególnych  nieprawidłowości. 
/ informacja o wynikach analizy oświadczeń stanowi zał nr 3 i 4 / 
 

Ad.5 Podjęcie uchwał : 
 
a/ określenia szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze  i specjalistyczne  usługi 
opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych  
dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych  
warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat  jak 
równieŜ trybu ich pobierania . 

 
Projekt uchwały w tej sprawie przedstawiła  
Pani Alicja Olschak Kierownik OPS w Dolsku ,która w 

uzasadnieniu powiedziała, Ŝe ustawa  o pomocy społecznej  i 
świadczeniach usług opiekuńczych  zakłada, Ŝe Rada  jest uprawniona 
do określenia w drodze uchwały szczegółowych  warunków  
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
psychicznymi . 

Projekt tej uchwały zawiera te wszystkie uzaleŜnienia i stąd 
prośba do Wysokiej Rady o podjęcie takiej uchwały .. 

 
Radny Kazimierz Pepliński  - ile w tej chwili  osób na terenie 

naszej gminy korzysta z takich usług . 
Pani Alicja Olschak – w tej chwili z usług opiekuńczych 

korzysta 5 osób  natomiast ze specjalistycznych usług w tej chwili nikt 
nie korzysta . 

Ma być jednak opieka specjalistyczna objęta 1 osoba .  
 

Radni do projektu uchwały nie wnieśli innych zapytań wobec 
powyŜszego Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad 
projektem przedstawione uchwały . 
Uchwała Nr XVI/68/07 została zatwierdzona jednogłośnie 14 
głosami i stanowi zał nr 5 do protokołu. 
 
b/ wyboru ławników sądowych . 
 
W pierwszej kolejności glos zabrała Pani Liliana Lenarczyk Zurczak 
Sekretarz Miasta i Gminy ,która wyjaśniła procedurę wyboru ławników  
Przedstawiając pismo  Sądu Okręgowego w Poznaniu o ilości 
wybieranych ławników. 

 
Następnie radny Jacek Woroch jako przewodniczący zespołu 
Opiniującego kandydatów na ławników odczytał protokół z posiedzenia 
zespołu  informując jednocześnie Wysoką Radę o kandydatach na 
ławników  stwierdzając ,Ŝe  wszystkie  karty zgłoszeniowe  zostały 



prawidłowo wypełnione i zgłoszone z pełna obowiązującą 
dokumentacją w tym zakresie . 
Do wybory ławników  powołano Komisję skrutacyjna w składzie  w 
jakim był zespół opiniujący ,komisja przygotowała karty do glosowania  
i przeprowadziła tajne głosowanie . 
W wyniku tajnego głosowanie ławnikami zostali  
Z zakresu prawa pracy  
Barbara Gurdek  
Do Sądy Rejonowego w Śremie  
Katarzyna Chojnacka   
ElŜbieta Janicka  
 
Wobec tego Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie nad 
projektem uchwały zatwierdzającej wybór na ławników  
 Uchwała nr XVI/69/07 została zatwierdzona 14 głosami i stanowi 
zał nr 6 do protokołu  
\ 
 

c/zmiany budŜetu miasta mi gminy na rok 2007. 
 
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta  Juskowiak 

Skarbnik  ,która w uzasadnieniu do uchwały powiedziała, Ŝe  uchwała 
zawiera szereg zmian na korzyść a dotyczą to funduszy na  zwrotu za 
część akcyzy do paliwa ,monitoringu w Szkole ,funduszy na pomoc 
społeczna  w zakresie doŜywiania   dzieci oraz ma stypendia  

\Radna Janina Pawełczyk – na stypendia jest przeznaczona 
kwota 17 tys. zł  czy to dotyczy jeszcze tego roku . 

Skarbnik Miasta i Gminy ElŜbieta Juskowiak – tak to wszystko 
zostanie wypłacone jeszcze w tym roku . 
 
Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie  nad projektem 
uchwały o zmianie budŜetu  
 Uchwała nr XVI/70/07  została zatwierdzona 14 głosami i stanowi 
zał nr 7 do protokołu . 
 
d/ustalenia opłat za świadczenia w przedszkolach  prowadzonych 
przez gminę Dolsk . 
 
Projekt uchwały w tej sprawie przedstawiła Pani Liliana Lenarczyk 
śurczak Sekretarz MiG  ,która podjęcie tej uchwały uzasadniła w 
następujący sposób. 
Opłata za świadczenia w przedszkolach prowadzonych przez Gminę 
Dolsk uzaleŜniona jest od czasu pobytu dziecka w przedszkolu . 
Przedszkole prowadzi bezpłatne nauczanie a opłaty dotyczą jedynie 
kosztów za świadczenia przekraczające  podstawy programowe 
wychowania przedszkolnego i kosztów pośrednich nie związanych z 
sama edukacja dziecka . 
Proponuje się wzrost w przedszkolach 9 godzinnych  o 2,-zł ,a w 
pozostałych przedszkolach o 1,-zl . 



Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski – widzimy, Ŝe jest to 
wzrost o symboliczną złotówkę tak ,Ŝe  wobec braku dyskusji 
przeprowadził glosowanie nad projektem uchwały . 
Uchwała nr XVI/71/07 została zatwierdzona jednogłośnie i stanowi 
zał nr 8 do protokołu  
 

e/ustalenie stawek dotacji przedmiotowej na realizację zadań 
prowadzonych w formie gospodarki pozabudŜetowej . 

 
Projekt uchwały przedstawiła Pani ElŜbieta Juskowiak 

Skarbnik  MiG ,która wyjaśniła, Ŝe dopłaty do kosztów mogą być 
udzielone z budŜetu Miasta i Gminy według kalkulowanych  stawek 
jednostkowych z przeznaczeniem na utrzymanie gminnych zasobów 
.mieszkaniowych  ,gospodarkę ściekową. 

Dla wyliczenia kwot dotacji przyjęto  
- utrzymanie gminnych zasobów mieszkaniowych  stawka  

wyliczona 4,14,-zł  od 1 m2 powierzchni uŜytkowej budynków 
komunalnych , 

Gospodarka ściekowa w kwocie 4,79,-zł  plus vat  tj. kwota 
brutto 5,13,-zl  w przeliczeniu na 1 m3  przyjętych ścieków . 

 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski – mieliśmy 

takie wyobraŜenie ,Ŝe jak będzie podłączona do kanalizacji większa 
ilość mieszkańców  to te dotacje zmaleje a widzimy, Ŝe jest inaczej . 

Skarbnik Mi El Ŝbieta Juskowiak  
 tak to powinno wyglądać ale przy stabilnych cenach ,widzimy 

Ŝe wszystko droŜeje ,podatek równieŜ jest bardzo duŜy – stąd 
wyliczone kalkulacje cenowe tak wyglądają  jak zostało to 
przedstawione  

Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski przeprowadził 
głosowanie nad przedstawionym projektem uchwały  

Uchwała Nr XVI/72/07 została zatwierdzona w następujący 
sposób 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych  
 1 radny wstrzymał się od głosu . 
Uchwała nr XVI/72/07 została zatwierdzona i stanowi zal nr 

9 do protokołu  
 

Ad.6 Opinia Rady Miasta i Gminy Dolsk do wniosków w sprawie 
obiektów rekultywacyjnych przewidzianych do wykonania w roku 2008 
. 
 
Projekt opinii przedstawił Kierownik Referatu Gospodarczego  
Mieczysław Gorwa ,który w informacji  powiedział, Ŝe dotyczy to 
dwóch wniosków Pana Damiana Litkiego -  grunty przy Dobczynie  
na budowę stawku retencyjnego  wniosek  Urzędu na budowę drogi 
dojazdowej do gruntów rolnych  połoŜonych w obrębie Lubiatowa  z 
dotychczasowej drogi o nawierzchni z kruszywa kamiennego na drogę 
o nawierzchni bitumicznej .  
 



AŜeby wnioski  mogły być złoŜone potrzebna jest pozytywna opinia 
Rady . 
Radny Kazimierz Pepliński – gdzie to jest połoŜone w 
Wieszczyczynie , 
Kierownik Gorwa  – staw  ma być zlokalizowany na gruntach 
połoŜonych  w Dobczynie  
Radny Kazimierz Pepliński – tak to  jest dobrze zlokalizowane 
,jednak w samej wsi Wieszczyczyn  jest stawek gminny  i jest bardzo 
zaniedbany – czy nie ma moŜliwości go uporządkować 
Burmistrz MiG Hernyk Litka  – te stawki kiedyś spełniały role 
stawków p. poŜarowych – od tego w tej chwili odchodzimy z uwagi na 
to ,Ŝe są hydranty poŜarowe  
Jednak jak będzie taka moŜliwość  finansowa to  go uporządkujemy . 
 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski poprosił radnych o 
głosowanie nad projektem opinii – radni jednogłośnie zaopiniowali 
przedstawiona opinie /opinia stanowi zał nr 10 do protokołu /.  
 
Ad. 7 Interpelacje i wnioski radnych . 
 
Radny Kazimierz Pepliński 
W Wieszczyczynie duŜo się dzieje  i z tego jestem bardzo zadowolony . 
Jednak moje przypuszczenia o kłopotach związanych z budowa drogi 
Drzonek – Wieszczyczyn okazały się słuszne . 
T o co się teraz dzieje jest dla mnie niezrozumiałe ,gdyŜ wszyscy 
wiemy ,ze jest to droga powiatowa  i za jakiej racji my jako samorząd 
mamy do tego dokładać . 
Nas nie moŜna porównywać z gminą Srem ,Ŝe oni by to szybko 
dołoŜyli maja przecieŜ inne dochody jak nasza gmina .  
 
Z drogiej strony jak coś nie dołoŜymy  to ta droga nie będzie nigdy 
robiona a jej stan to wszyscy znamy  
Starostwa obiecywał, Ŝe jak dostana unijne  fundusze to ta droga zaraz 
będzie  robiona . 
Znamy zasady przydziału tych funduszy i wiemy ,Ŝe ich nie starczy na 
wykonanie tej drogi . 
My jednak jako gmina musimy  wszystko o zrobić aŜeby budowy tej 
drogi nie stracić poniewaŜ jak wiemy  juz ponownie ta droga w Ŝadnym 
budŜecie powiatu się  nie znajdzie  
 
Droga sprawa poruszona przez radnego Peplińskiego to sprawa napraw  
ciągów wodnych  przy jeziorze w Nowieczku .,rowy są zniszczone  
pełne wody ,tak Ŝe w okolicznych lak nikt nie moŜe korzystać  
Te rowy nie naleŜą do spółek  wodnych  tylko powinny być czyszczone 
z środków państwa tzn. naszych . 
Melioracja która istniała była robiona przez nas ręcznie a teraz jest taka 
technika i postęp  i nic się w tym kierunku nie dzieje  
Następna sprawa poruszona przez Pana Radnego Peplińskiego to 
sprawa porozumienia pomiędzy gmina Dolsk a Srem odnośnie  



kanalizacji wsi Drzonek, Wieszczyczyn i Rusocin – jak to w tej chwili 
wygląda .. 
Burmistrz MiG Hernyk Litka  
bardzo dobra sprawa która  powinna ruszyć z miejsca ,wiemy, ze 
wszystko niszczeje   i musimy w tej sprawie wypracować jakieś 
stanowisko i znaleść jakiejś wyjście aŜeby ta sytuację poprawić  
- sprawa podpisania porozumienia z gmina Śrem - ,zasadnicze elementy 
tego porozumienia są uzgodnione  ,na początku ma być opracowania 
dokumentacja w tej sprawie  i tam zostaną podpisane końcowe 
uzgodnienia . 
 
Radna Janina Pawełczyk – ustosunkowując się do wypowiedzi kolegi 
Peplińskiego chciałabym wyjaśnić, Ŝe właśnie w tych dniach kanał przy 
jeziorze Nowieczek jest oczyszczany na to zadanie  
Urząd Marszałkowski przeznaczył 35 tys. Zł. 
Radny WoŜny Ryszard – sprawa przeprowadzenia remontu w 
świetlicy w Mełpinie  - szczególnie dotyczy to remontu oświetlenia 
wewnątrz budynku - jest to w tej chwili konieczność . 
Prośba ze strony mieszkańców o utwardzenie drogi 200 m w kierunku 
parku . 
 
Radny Marek Zyffert  - czy zimą moŜna będzie się spodziewać ŜuŜlu 
gdy  w Rusocinie  niektóre odcinku dróg wymagają remontu po nowych 
rurach do wody . 
Przewodniczący Rady Zbigniew Kierzkowski – wiemy wszyscy o 
sprawie wywoŜenia nieczystości na pola w  Brzesnicy  i z artykułów 
gazetowych wiemy ,Ŝe nie sa to szkodliwe odpadu . 
Będąc ostatnio we Francji widziałem jak to się to  odbywa tam taka 
sytuacja by nie zaistniała . 
Kierownik Referatu Mieczysław Gorwa – tak wiemy ,Ŝe tam zostały 
wywoŜone nieczystości z Koziegłów  i tym faktem zainteresowaliśmy 
odpowiednie słuŜby  
T o co tam jest wywoŜone nie jest wysuszone i stąd ten nieprzyjemny 
zapach . 
Wiemy, Ŝe zrobiono tam juŜ odpowiednie badania i nie znaleziono 
podstaw aŜeby zabronić tego wywozu . 
Radny Bogdan Dolatowski – czas pokaŜe  bo równieŜ wiem, Ŝe 
w tej  chwili wszystko jest zgodnie wywoŜone z przepisami  
Kierownik Gorwa  – mamy telefoniczne zapewnienie ,ze wszystko  jest 
robione w granicach normy jednak Urząd wystąpi o pisemne  
potwierdzenie  tych informacji . 
Głos w tej sprawie zabrał Pan Andrzej Ratajczak Dyrektor Zakładu 
Gospodarki Komunalnej ,który stwierdził, Ŝe wszędzie mówi się o 
gospodarce ściekami a nie o gospodarce osadowej i o tym się zapomina 
i nikt tego nie pilnuje . 
Problem w oczyszczaniem nie jest problemem ściekowym tylko 
osadowym i tym zagadnieniem powinny zając się odgórnie 
odpowiednie władze  
 
Ad.8 Wolne głosy i wnioski  



 
Radny Powiatowy Jan Chojnacki – duŜo się słyszy o gospodarce 
ściekami  i na to powiecie tez są odpowiednie fundusze jest  
to kwota 570 tys. zł  nie mogę jednak w tej chwili powiedzieć jak to 
zostało podzielone gminy . 
Jednak sądzę ,Ŝe nasza gmina teŜ coś otrzymała i za pieniądze moŜna 
by było coś zrobić 
Następna sprawa to wdroŜenie regulaminu tzw. Śmieciowego tak aŜeby 
nie wyrzucano śmieci obojętnie gdzie – jak ta sprawa u nas wygląda 
,czy wszyscy juz podpisali umowy z Przedsiębiorstwem Gospodarki 
Komunalnej na wywóz śmieci a jak nie to jaki to jest procent i co gmina 
zamierza aŜeby wszystkie osoby te umowy podpisały . 
Wiem osobiście Ŝe są osoby które w najbliŜszym otoczeniu takiej 
umowy nie maja i jestem ciekaw co robią z tymi śmieciami . 
 
 
Burmistrz MiG Henryk Litka  
 
Dziękuje bardzo za głos w tej sprawie  jest to waŜna sprawa  i po tym 
wstępnym okresie zamierzamy przeprowadzić kontrole tych osób które 
nie podpisały tych umów  a jest to około 25 % nie podpisanych omów . 
Nie jest to proste do skontrolowania  ,chciałbym tu zaangaŜować StraŜ 
Miejska ze Śremu  jednak nie wiem czy to mi się uda . 
W przeciwnym  wypadku musimy opracować wspólny plan tej kontroli 
aŜeby to przyniosło odpowiedni efekt . 
 
Pan Roman Biernaczyk – czy na Kotowie  będzie robiona zatoczka 
dla autobusów poniewaŜ jest tam przystanek ,nie ma zatoczki i jest to 
bardzo niebezpieczne . 
 
Burmistrz MiG Hernyk Litka  – to jest słuszna uwaga jednak wg 
mojej informacji to  będzie robione przy remoncie drogi 434  na wiosnę 
 
Droga  ta jest w tej chwili bardzo zaniedbana ,zarośnięta 2008 roku i 
tylko w tym roku częściowo naprawiana  
Interweniujemy często w sprawie tej drogi jednak nikt naszych uwag 
nie bierze pod uwagę . 
 
Radna Wiesława Szermelek  
 
 Czy w tych planach  budowy tej drogi jest równieŜ uwzględniony 
chodnik z Kotowa i ciąg dla rowerów  
Burmistrz MiG Henryk Litka – tak jest to wszystko przewidziane  tak 
wyglądają plany przebudowy tej drogi . 
 
 
 
 
 
 



 
Ad. 9 Zakończenie obrad Sesji . 
  
Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady  stwierdził, Ŝe  
program Sesji został wyczerpany i w związku z tym zamyka obrady 
XVI Sesji Rady Miasta i Gminy i podziękował wszystkim za udział w 
tych obradach .  
 
 
Protokolant    Przewodniczący Rady  
 
Stefania Gagat   Zbigniew Kierzkowski 

 
 
 


